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1. 2020/2021 õa tegevusaruande ülevaade ja kooskõlastamine
KUULATI: 
M. Mets: See koosolek on tõenäoliselt selle õppeaasta viimane.
Lasteaed  palus  ühe  päevakorrapunkti  juurde  lisada.  Nimelt  on  tarvis  Rõõmuraasude  rühmas
lastearvu suurendada. Kas olete nõus, et see punkt päevakorda juurde lisatakse?
Hääletus: Kõik poolt.
Tegevusaruande saatsin kõigile meilile, loodan, et jõudsite lugeda. Annan sõna edasi Kairile.
K. Rinaldo: Ma ei hakkaks kogu aruannet üle käima vaid vastaksin tekkinud küsimustele.
M. Krimses: Kas hoolekogu järjepidevus jääb sisse?
M. Mets: Võiks jääda küll. Uues koolieelse lasteasutuse seaduses tahetakse teha nii, et koosseis
valitakse kuni kolmeks aastaks. Seaduseelnõu juurde olen omalt poolt mõtted andnud.
M. Krimses: Miks siis üldse igal aastal valida, kui tahame, et samad inimesed oleksid algusest
lõpuni?
M. Mets:  Võib  tekkida  olukord,  kus  sama  inimene  ei  saa  või  ei  taha  enam jätkata  mingil
põhjusel  hoolekogu liikmena.  Ilmselgelt  on lihtsam, kui  hoolekogus jätkavad need,  kes  juba
teavad asjast, siis ei teki päevakorda iga aasta samad teemad.
Kas loeme aruande kooskõlastatuks?
Hääletus: Kõik poolt.



OTSUSTATI:
1.1. Lisada päevakorda lisapunktina Rõõmuraasude rühma laste arvu suurendamine.
1.2. Lugeda 2020/2021 õa tegevusaruanne kooskõlastatuks.

2. SWOT analüüs, lühiversioon
KUULATI:
M. Mets: Täna saab öelda neid asju, mis rühma SWOTist välja jäid. Mina lisaksin tugevuseks
toimekas hoolekogu ja lastevanemate rahuloluküsitlusele vastamise kõrge protsendi.
Kell 17:15 saabus Eliise Käosaar
K. Juhanson: Tugevuseks on ka kohapeal valmiv toit, samuti toimekad õpetajad.
L. Pusse: Nõrkuseks on ebapiisav digipädevus.
K.  Juhanson:  Sõnumeid  on  raske  lugeda  nuputelefoniga.  Õpetajad  paluvad  pigem  meili
kirjutada.
M. Mets: Mina pean ka ohuks nuputelefone. Kui soovime, et kõik kasutavad ELIISi võimalikult
palju,  siis  nuputelefoniga  seda  kindlasti  teha  ei  saa.  Nuputelefonid  võiks  välja  vahetada
nutitelefonide vastu.
M. Krimses: Probleemiks on ka parkimine ja suured lombid.
M. Mets: See pidi lahenema koos katlamaja ehitusega.
K. Juhanson: Väravate lukustamine on probleemiks.

TEADMISEKS:
2.1. Tugevused – kohapeal valmiv toit, toimekad õpetajad.
2.2. Nõrkus – vähene digipädevus.
2.3. Oht – nuputelefonid, parkimine, väravate mittelukustamine.

3. Rahulolu-uuringu lühiülevaade
KUULATI:
K. Rinaldo: Teen lühiülevaate rahulolu-uuringust (lisatud). 
Vastamise protsent on võrreldes eelmise aastaga paremaks läinud. Selline suhetega rahulolemise
protsent on suurepärane. Suvise lahtiolekuaja ja töökorraldusega vähem rahulolevad vanemad
soovivad ilmselt,  et  lasteaed töötaks ka öösel.  Oleme ju  aastaringselt  avatud.  Hoolekogu töö
kohta ei  osanud vastata 30%. Rühmade esindajad on sillaks lasteaia  ja lapsevanemate vahel,
mõelge hoolega, kelle valite, et info liiguks. Huvitegevusega ei ole üldse rahul 11% vanematest.
R. Tänav: Vanematelt tuli huvitav info koroona ajal. Neil oli hea meel, et huvitegevust ei olnud,
sest siis said lapsed kohe õue minna. Huviringi valime sellise, kus on palju liikumist. Alates kell
16.15 on õpetaja üksi ega saa enne õue minna, kui lapsed trennist tagasi on jõudnud.

TEADMISEKS:
3.1. Rahuloluküsitlusele vastamise eesmärgiks olnud 75% sai täidetud.

4. Menüü – toidukaalumise tulemused 2020/2021 õa
KUULATI: 
M. Mets: Toidu kaalumise eellugu on selline, et üks lapsevanem soovis teada, kui palju toitu
lasteaias minema visatakse. Talle oli jäänud mulje, et seda on väga palju. Alguses ei saanud ma
aru, mis see meile annab, sest võrrelda ei olnud millegagi. Praegu olen talle väga tänulik saadud
info eest. Tulemustest räägib Liina.
L. Müür: Kuue nädala menüü jooksul kaaluti ära see toit, mis lastest järele jäi. Me ei osanud
tulemustest midagi oodata aga...  räägime täna mitte sellest, kui palju toitu ära visatakse, vaid
sellest, kui palju ära süüakse. (lisatud tabel). 1-3aastased söövad ära 75% neile ette antud toidust,
3-4aastased 77%, 4-5aastased 73%, 5-6aastased 82% ja 6-7aastased 99%. See on väga super
tulemus. Toit kaaluti igal toidukorral eraldi ehk siis neli korda päevas. Tänu kaalumisele oleme
teinud mitmeid muudatusi, mugandusi ja osa toite menüüst välja jätnud. Kuna sama toit kordub
iga kuue nädala tagant, saame ka kohandusi teha sama intervalliga. Osa toite oleme alles nüüd
paika saanud. Tervishoiutöötaja lööb samuti selles osas kõvasti kaasa ja on pädev kaloraaži osas
menüüd koostama.



K. Juhanson: Mis toitu lapsed üldse ei tahtnud ja mis meeldis kõige rohkem (jäi puudu)?
M. Mets: Meie rühma hitt on lasanje.
L. Müür: Toores kraam ja pudrud on alati hästi läinud.
K. Rinaldo: Mõnel juhul oleme ka toidukoguseid suurendanud (nt Lepatriinud).
L. Müür: Kui sõimerühmast saab aiarühm, siis me ei tõsta kogust kohe järsult vaid teeme seda
vajaduspõhiselt järk-järgult.
Lastele ei meeldinud üldse läätsehautis (värv ei ole söömakutsuv) ja kalavormist võtsime ühe
kala (räime) välja, jäi vaid heik.
M. Mets: Lasteaed  jälgib nüüd,  et  terve  päev ei  oleks  menüüs domineeriv üks toiduaine nt
kapsas. Varem tuli selliseid päevi ette. Kogu lasteaia peale süüakse ära 80% toidust. Iga nädal
visatakse ära 18 kg toitu, sest lapsevanem ei vaevu lapse puuduma jäämisest teavitama. Kindlasti
on ka  ootamatuid haigusi,  millest  õigeaegne teavitamine  ongi võimatu,  kuid kindlasti  on ka
hoolimatust, millega peaks iga vanem ise vaeva nägema, et seda ei juhtuks.
L. Müür: Mingi protsent jääb alati aga olge siiski varmad teatama.

TEADMISEKS: 
4.1. Ära süüakse 80% toidust.
4.2. Lapsevanemad võiksid olla usinamad lapse puuduma jäämisest teatama, et vältida asjatut
toidu minema viskamist.

5. Hoolekogu tegevuse kokkuvõte 2020/2021
KUULATI:
M. Mets: Andis ülevaate 2020/2021 õppeaastal hoolekogus tehtu kohta (lisatud).
L. Müür: Projektiga seotud asju ei saa planeeritavatesse töödesse panna, sest me ei tea kunagi,
kas saame toetuse.
M. Mets: Võib panna, et tehakse/tehti taotlus.
Rühmade suurendamise palve on iga-aastane teema ja selles osas mõelge suurelt.
Koolirühmade  paviljoni  mure  on  juba  algusest  peale  olnud.  Sellest  ajast,  kui  koolirühmad
koolimajja kolisid. Viimaks sai see lahenduse.
L. Müür: Äkki kunagi saame ühe paviljoni juurde. Meie mõtetes on see olemas.
M. Krimses: Kas koolirühmade omad ei võiks olla kooli sisehoovis?
K. Rinaldo: Kahjuks mitte, muusikakooli omasid segab, kui lapsed seal akende all mängivad.
A. Miilits: Kas ratastele on koolirühmadele kohta kooli juures? Kuidas nende rattapäev välja
näeb?
K. Rinaldo: On küll. Saavad rattad käekõrval meie platsile tulla.
R. Tänav: Saavad kasutada ka kooli juures olevat kaheksakujulist platsi.
M. Krimses: Staadioni saavad ka kasutada.
M. Mets: Staadionil enam sõita ei saa kui matid maha pannakse.
M. Mets: Õuesõppe pinke on Leonid nüüdseks juurde teinud.
Tulevikus  võiks  ELIISist  saada  peamine  koht,  kus  suhelda  ja  rühmades  olevad  infotahvlid
jääksid ajaloo prügikasti.
I. Ojamets: Kas see ELIISis puudumiste märkimistega on korda saanud?
L. Müür: Kahjuks mitte aga sellega tegeletakse.
M. Mets: Tulevikus võiks hoolekogu grupi teha Facebooki asemel ELIISi.
Uuel õppeaastal katsuge ikka septembri viimasel nädalal kokku saada mitte oktoobri lõpus.
Toidu kaalumist võiks teha mingi intervalli tagant, et oleks võimalik andmeid võrrelda (nt kaks
korda aastas).
Koostööd lasteaia ja vanemate vahel saab alati parendada.
Rahuloluküsitlustele vastamise protsent hoidke ikka 75% või rohkema juures, vastasel korral ei
ole saadavad vastused ega nendest tehtavad järeldused piisavalt usaldusväärsed.

6. Rõõmuraasude rühmas 2021/ 2022 õppeaastaks laste arvu suurendamine
KUULATI:
K. Rinaldo: Ei tea kust need lapsed tulevad aga meil on järjekord ukse taga. Hetkel on rühma
nimekirjas 13 last, õppeaasta  jooksul tahavad juurde tulla viis  1,5-3aastast  last.  Ettepanek on
suurendada Rõõmuraasude rühma laste arvu 14-lt 16-le.



Hääletus: 9 poolthäält, 3 vastu

OTSUSTATI:
6.1. Suurendada Rõõmuraasude rühma laste arvu 14-lt 16-le. 9 poolthäält, 3 vastu.

7. Jooksvad küsimused
KUULATI:
M. Mets: Lasteaed on teinud uutele lapsevanematele infovoldiku.
M. Krimses: Maja seina ääres olevad rattahoidjad on nii madalad, et täiskasvanute ratas ei seisa
seal püsti. Kui pakiraamil on laps, siis ta kindlasti kukub. Võiks olla kõrgemad.
M. Mets:  Rattahoidja  on  mõeldud rataste  mitte  laste  hoidmiseks.  Last  ei  ole  mõistlik  koos
rattaga hoidlasse panna. Need on ilmselt mõeldud laste rataste hoidmiseks, seetõttu need ongi nii
madalad.
K. Rinaldo: Kõrgemate rattahoidjate peale võib mõelda küll.
M. Mets: Lasteaias võiks ka olla selline infokiri nagu Tori vallal. Ei pea olema iganädalane,
sobiks ka kord kuus. Saaks info ühekorraga kätte. Vanemad tegelikult ei tea, kui lahedaid asju te
siin majas teete.
L. Müür: Facebooki postitame üritustest pilte ja infot.
M. Mets: Meil oli mure ratastega. Ühel päeval oli kahel rühmal rattapäev ja sõitsid neli last.
Ühele ilma rattata lapsele sõideti otsa.
K. Rinaldo: Laps astus ise ette.
M.  Mets: Vanem  hakkas  kuulutama  fakte  enda  vaatenurgast  ja  käskis  lasteaial  rattapäevad
lõpetada. Sindi linna uudiste FB lehelt võttis administraator minu palvel selle info maha, sest jutt
oli ühepoolne ja mitte päris tõene. Eelmisel nädalal kutsuti vanem direktori jutule, et asjaolusid
selgitada ja mõista, kes ja mida oleks saanud antud olukorras paremini teha või kuidas oleks
saanud  õnnetust  ära  hoida.  Vanem  ei  ilmunud  kahjuks  kohale,  mis  on  kohaletulnute  osas
ilmselge lugupidamatus,  raisates  nii  minu kui ka lasteaia  töötajate aega.  Lisaks ei teavitanud
vanem ka sellest, et ta ei kavatse kohale tulla. Liina näitab meile turvakaamera videot, et saaksite
ise  näha,  kuidas  asjad  toimusid  ja  minu  soov  on,  et  hoolekogu  kujundab  selles  osas  selge
seisukoha.
E.  Sõrmus: Esimene  hetk  oli  hirmsam.  Tegelikult  nii  hirmus  ei  olnud.  Vanem  lapsega
tõenäoliselt arsti juurde ei läinud ja ülejärgmisel päeval oli laps taas lasteaias.
E. Käosaar: Kas selle lapsega ka räägiti, kes teisele otsa sõitis? Äkki tal on sellest trauma ja ta
tunneb ennast süüdi.
K. Rinaldo: Räägiti küll.
M. Mets: Tahaks öelda välja hoolekogu seisukoha sellel teemal ja lugeda teema lõppenuks. Kui
keegi võtab selle teema taas üles, on meil seisukoht olemas.
R. Tänav: Õppekavas  on kirjas,  et  5-6aastane  laps  oskab sõita  erinevate  vahenditega.  Kaks
korda aastas käivad politseinikud rääkimas, kuidas ohutult rattaga sõita, milline peab ratas olema
ja milliseid liikluseeskirju peab teadma. Kaks päeva enne õnnetust oli alles koolitus olnud.
Liikmed pärast video nägemist: See oli lihtsalt õnnetus, rattaid ei pea ära keelama.
M. Mets: Me toetame õpetajate käitumist. Õpetajad ei ole midagi valesti teinud, samuti ei ole
õpetajate tegevusele midagi ette heita. Õpetajad reageerisid vastavalt olukorrale adekvaatselt ja
kiirelt.
Lasin teha lasteaiale ühe auhinna, mille pealkirjaks on Parim naiskond alates 2019. Minu tegevus
Sindi lasteaias lõppeb ja see on minu isiklik sõnum neile. Lasteaed on minu arust kindlates kätes
ja suhted ning usaldus on kahepoolsed. Aitäh Teile!

TEADMISEKS:
7.1. Lasteaial võiks olla Tori vallaga sarnane infokiri.
7.2. Rattaga juhtunud intsident oli lihtsalt õnnetus.

(allkirjastatud digitaalselt) (allkirjastatud digitaalselt)
Mehis Mets Rita Reilent
juhataja protokollija


